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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Ovidiu Richard 
Huza, George Perțe, Florica Sălăjan, Gheorghe Chereji, Cătălin Scurt și 
Lăcrămioara Pop în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE 

O, Doamne, dacă voi vrea de bună voie, să împart harurile pe 
care le-am primit de la Tine cu fraţii mei, dacă mă voi arăta necesar 
faţă de cei din jurul meu, binevoitor, recunoscător, simţitor şi 
modest, voi răspândi pretutindeni mireasma carităţii Tale. Fă să fi u 
în stare nu numai să suport cu răbdare slăbiciunile fi zice şi morale 
ale fraţilor mei, ci înainte de toate, în măsura posibilităţilor, să le 
produc acestora uşurare prin servitudinea mea, iar prin cuvânt şi sfat 
bun, mângâiere. 

Creează în mine o inimă plină de sensibilitate, pentru a fi  
generos şi mărinimos nu numai faţă de rudeniile şi prietenii mei, 
ori faţă de cei care-mi fac bine şi de la care aştept vreun bine, ci faţă 
de toţi, ca din iubire faţă de Tine, să nu refuz niciodată, nici chiar 
duşmanilor mei, caritatea sub forma ajutorului material sau spiritual. 
Atunci voi fi  îmbogăţit cu cea mai bună mireasmă, pe care o voi 
turna nu numai pe Capul şi picioarele Tale, ci pe întreg Corpul Tău 
– Biserica ta. Amin. 

 (După Sfântul Bonaventura)



Vrei să te vindeci?

Isus adresează întrebarea unui om care, din totdeauna, era obișnuit să 
cerșească și să fi e disprețuit.

Mentalitatea populară de atunci, și poate mai sunt unii și azi, consideră 
pe cei bolnavi ca persoane pedepsite de Dumnezeu și, de aceea, nu încercau 
milă, ci dispreț față de ei.

Vrei să te vindeci?
Isus știe că a începe să umbli din nou însemna, pentru cel ce era parali-

zat,  să-și schimbe mentalitatea,  să ia în mână propriul destin  și să-și schimbe 
propria viață. Și, Isus, respectuos, îl invită să refl ecteze.

Câte persoane nu au venit și la mine să se lamenteze de anumite situații 
dar care, în realitate, nu aveau nici o intenție să se schimbe!

Este paradoxal dar așa este: de multe ori ne dorim o certitudine brută în 
locul unui bine ipotetic. Isus, și acum psihologia, știe că, pentru a te vindeca 
este nevoie să și vrei.

De câte ori nu îl rugăm pe Dumnezeu să facă schimbări pe care, în fond, 
noi înșine nu le dorim!

Dumnezeu ne salvează numai dacă noi colaborăm, numai dacă vrem, el 
ne tratează ca pe adulți și ne redă demnitatea.

De aceea vă indemn, astăzi, ca atunci când cereți o favoare lui Dumne-
zeu, să fi ți atenți pentru că unicul risc al rugăciunii este ca aceasta să fi e ascul-
tată. Dar nu cum ne imaginăm noi...

Scăldătoarea din Betezda nu este templu Ierusalimului.
Este doar o vană imensă care adună apa necesară purifi cării oilor desti-

nate sfântului măcel. Dar, chiar și așa, dorința de vindecare a împins sute de 
nevoiași să aștepte fenomenul mișcării aperi, aruncându-se în scăldătoare, cu 
speranța că se vor vindeca.

Cu siguranță că, pe preoții templului, îi deranja o astfel de superstiție, 
căci în loc să meargă la templu mergeau la scăldătoare, dar nici nu făceau nimic 
în această privință. Pe Isus, care era mereu aproape de omul care suferă chiar și 
atunci când își manifestă credința într-o formă aproximativă, nu îl deranjează.

El merge în mijlocul lor și, dintre cei săraci, alege pe cel mai sărac, pe 
unicul care, în lupta feroce dintre disperați, nu reușește să se arunce în scăldă-
toare. Și îl vindecă. Dar nu fără acordul său și nu fără colaborare sa.

De aceea maestru îl întreabă de vrea să se vindece.
Ne este clar acum că, după aproximativ 40 de ani de boală și de medi-

camente, pentru omul din evanghelia de azi, și cine știe cât timp pentru fi ecare 
dintre noi, a te vindeca, înseamnă a te smulge din propriile obiceiuri și preocu-
pări. Dar oare noi, vrem, cu adevărat, să ne vindecăm? Amin.


